
PROTOKÓŁ NR 0012.4.7.2013 
ze wspólnego posiedzenia  

 Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
oraz Komisji Edukacji Rady Miasta  

z dnia 21 sierpnia 2013r. 
 
 
Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A  
Czas posiedzenia: 11.00 – 15.00. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad: 
 
I część posiedzenia- wyjazdowa, stan dróg gruntowych w mieście,  
godz. 11.00.-13.30 
 
II część posiedzenie – Urząd posiedzenie wspólne z Komisją Edukacji 
Rady Miasta, godz. 14.00-15.00 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Bezpieczna droga do szkoły i bezpieczeństwo w placówkach 

oświatowych. 
4. Wolne głosy i wnioski.  
5. Zakończenie posiedzenia.  

 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji Anna Toborowicz otworzyła posiedzenie i 
powitał zebranych członków obu Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Komisje przyjęły porządek obrad jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Bezpieczna droga do szkoły i bezpieczeństwo w placówkach 
oświatowych. 
 
Anna Toborowicz 
Zgodnie z art. 1 ust. 10 ustawy o systemie oświaty, organ prowadzący szkoły i 
placówki oświatowe zapewnia warunki działania szkół oraz bezpieczne i 
higieniczne warunki wychowania i nauki.  
 
Mariusz Dziadek – Komendant Miejski Policji 
Wzorem lat poprzednich Policja będzie prowadziła działania w obrębach szkół, dla 
zapewnienia bezpieczeństwa dzieci i młodzieży. Celem ogólnego polepszenia 
stanu bezpieczeństwa skierowaliśmy dwa dni temu pismo do Prezydenta Miasta z 
uwagami dotyczącymi znaków i oznakowania wyjazdów szkół, gałęzi, które 
zasłaniają te znaki.  



Roman Fitrzyk – Zastępca Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego Komendy 
Miejskiej Policji 
Od połowy sierpnia odbywały się lustracje dróg dojazdowych i dojścia do szkół i 
przedszkoli. Były drobne uchybienia, o których został poinformowany pismem 
Prezydent Miasta, kolejna lustracja odbędzie się na koniec sierpnia. Drugim 
etapem będzie obecność Policji w godzinach dopołudniowych przy szkołach i 
przedszkolach wraz z funkcjonariuszami Straży Miejskiej. Przy okazji rozpoczęcia 
roku szkolnego odbędą się pogadanki z uczniami, szczególnie klas młodszych, 
dotyczące bezpieczeństwa w szkole i poza nią. Odbędą się spotkania z dyrekcją 
szkół oraz Zarządami Osiedli w celu wskazania miejsc zagrażających 
bezpieczeństwu.  
 
Lucyna Maryniak 
Brakuje chodników i poboczy przy ulicy Armii Krajowej i Wyzwolenia, taka 
sytuacja stwarza zagrożenie dla dzieci, które są zmuszone przemieszczać tą 
drogą. Należałoby nasilić patrole w tych rejonach.  
 
Franciszek Franek 
W których szkołach zalecono wycinkę.  
 
Mariusz Dziadek 
SP-4, SP-17, SP-14, SP-3, SP-19, SP-5 , i inne.  
 
Franciszek Piksa 
W przyszłym tygodniu odbędzie się wycinka.  
 
Andrzej Pawłowski 
Część rzeczy jest już wykonana, dalsza wycinka jest w toku.  
 
Franciszek Franek 
Czy w okolicach Przedszkola nr 12 nie byłoby zasadne postawienie barierek 
ochronnych? 
 
Franciszek Piksa 
Nie ma obowiązku robienia takich barierek, natomiast rozeznamy temat w 
Wydziale Infrastruktury.  
 
Andrzej Salamon – Zastępca Komendanta Straży Miejskiej przedstawił działania 
Straży Miejskiej, które podjęte były w celu zapewnienia bezpiecznej drogi do 
szkoły. Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Elżbieta Siwiec 
Do późnych godzin nocnych na terenie boiska przy Zespole Szkół nr 2 gromadzi 
się prawdopodobnie młodzież, która zachowuje się niewłaściwie. Proszę o 
wzmożone działania dotyczącego tego miejsca. Ponadto przejście podziemne od 
Zespołu Szkół nr 2 do Kościoła pw. Św. Katarzyny, przejście obecnie jest 
zamknięte… jaka tam jest sytuacja? 
 
Franciszek Piksa 
Przejście jest zamknięte, sprawdzimy to miejsce.  
 
Andrzej Pawłowski 
Stan boisk szkolnych zostanie omówiony na kolejnym posiedzeniu Komisji, w 
związku z jej tematem, wszystkie szkoły na dzień dzisiejszy dopuszczone są na 
użytek nowego roku szkolnego.  
 



Jarosław Piechaczek – Wydział Edukacji 
Dyrektorzy zgłaszają nam potrzeby swoje uwagi dotyczące bezpieczeństwa, które 
w ramach możliwości staramy się realizować.  
Najważniejsze wykonane w tym roku remonty to: remont lub zmiana instalacji 
wodno-kanalizacyjnej i łazienek w SP-19, PP-15, ZSH i ZSMS, remont instalacji 
centralnego ogrzewania w PP-8, 18 i 5. Naprawy drobne lub większe dachów: ZS 
nr 8, SP-9, SP-16, PP-14. Poza robotami finansowanymi z budżetu miasta, 
dyrektorzy dysponują własnymi budżetami oraz finansami z dochodów własnych 
takich jak wynajem pomieszczeń, wykonują typowe prace konserwacyjne jak 
odświeżanie, malowanie pomieszczeń, które poprawiają estetykę placówki. W 
zgłoszeniach pojawiają się często sprawy boisk, które będą omawiane na 
przyszłym posiedzeniu komisji, obecnie podpisano umowę na rozpoczęcie roboty 
w Zespole Szkół nr 1, więc oczekiwany długo projekt wreszcie ruszy.  
Rozpoczyna się rozbudowa Zespołu Szkół nr 13, rozbudowa ZS nr 8 i 
przeniesienia tam przedszkola z Boryni, dokumentacja projektowa jest zrobiona, 
prawdopodobne wykonanie nie zamknie się w przyszłym roku, jest tam również 
zaplanowana budowa boiska. W tym roku zrealizowaliśmy jedną inwestycję 
dotyczącą oddymiania, w trakcie jest modernizacja ZS nr 2, prace potrwają 
jeszcze kilka miesięcy, nie zakłócają jednak nauki szkolnej. W kolejnych latach 
planujemy złożyć wnioski do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o 
dofinansowanie zadania docieplenia Przedszkola nr 17 i 19 oraz szkoły nr 4 i 17, 
dokumentacja ta ma być złożona do Katowic do końca września.  
Budynki szkolne są ok. 40 letnie i starsze, instalacje wewnętrzne wymagać będą 
sukcesywnej wymiany.  
 
Elżbieta Siwiec 
Czy w mieście powstaną jakieś przedszkola niepubliczne? 
 
Franciszek Piksa 
Powstanie kilka niepublicznych, w Bziu, na ul. Libowiec, na ul. Pszczyńskiej, na 
ul. Zdrojowej.  
 
Andrzej Pawłowski 
Obecnie żadne z przedszkoli nie zostało zarejestrowane w rejestrze Prezydenta.  
 
Ad. 4 
Wolne głosy i wnioski.  
 
Komisja podjęła następujące wnioski: 

 
1. Komisja wnioskuje o zwiększenie środków finansowych na asfaltowanie dróg 

gruntowych oraz budowę kanalizacji deszczowej. W pierwszej kolejności 
należy uwzględnić drogi, które są wykonane w technologii podbudowy i frezu.  
 

2. Komisja wnioskuje o remont poboczy przy drogach, w szczególności przy 
ul. Wyzwolenia i Libowiec.  
 

3. Komisja wnioskuje o przeznaczenie środków na budowę chodników w 
sołectwach Moszczenica i Ruptawa biorąc pod uwagę bezpieczeństwo pieszych 
z uwzględnieniem dzieci dochodzących do szkół. 

 
Stanowisko przyjęto głosami: za- 5, przeciw – 0, wstrzymujących się -0. 
 
 
 
 



Ad. 5. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji podziękowała zebranym za przybycie i 
zakończyła obrady komisji.  

 
 

Przewodnicząca  
Komisji Edukacji  

 
Anna Toborowicz 

 
 

         Przewodniczący Komisji 
         Bezpieczeństwa Publicznego
         i Samorządu Terytorialnego 
 
         Tadeusz Markiewicz 
 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk  


